
projekt 
Protokół Nr XXV /2008 

z Sesji Rady Miejskiej w Strykowie, która odbyła się 
w dniu 29 września 2008 r. w siedzibie Domu Kultury w Strykowie. 

 
W posiedzeniu uczestniczyli: 
radni Rady Miejskiej w Strykowie wg załączonej listy obecności 
przewodniczący Zarządów osiedli m. Stryków wg załączonej listy obecności 
sołtysi wg załączonej listy obecności 
osoby zaproszone wg listy obecności  
 
Ad. 1. Otwarcie obrad XXV Sesji Rady Miejskiej w Strykowie i stwierdzenie 
prawomocności obrad. 
 
Otwarcia sesji o godz.10.05 dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Strykowie Paweł 
Kasica i po powitaniu wszystkich obecnych na sali oświadczył, iż zgodnie z listą obecności 
aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady 
wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 
decyzji. 
Na sali obrad brak radnego Wojciecha Cichosza. 
Ad. 2. Powierzenie obowiązków sekretarza obrad jednemu z wiceprzewodniczących 
Rady Miejskiej w Strykowie. 
 
Przewodniczący powierzył obowiązki sekretarza obrad wiceprzewodniczącemu RM w 
Strykowie Włodzimierzowi Grochockiemu. 
 
Ad. 3. Przyjęcie porządku obrad. 
 
Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie obrad XXV Sesji Rady Miejskiej w Strykowie i stwierdzenie 
prawomocności obrad.  

2. Powierzenie obowiązków sekretarza obrad jednemu z Wiceprzewodniczących Rady 
Miejskiej w Strykowie. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 
5. Zatwierdzenie protokółu z XXIV Sesji Rady Miejskiej w Strykowie, która odbyła 

się w dniu 27 sierpnia 2008 r.  
6. Informacja na temat opłacalnej ceny skupu owoców dla producentów rolnych. 
7. Sprawozdanie z działalności w okresie między sesjami Przewodniczącego Rady 

Miejskiej w Strykowie i Przewodniczących Komisji Rady Miejskiej. 
8. Sprawozdanie z działalności w okresie między sesjami Burmistrza Miasta – Gminy 

Stryków.  
9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 a ) zmian w uchwale Nr XX/139/2008 Rady Miejskiej w Strykowie z dnia 29  
                 kwietnia 2008 r. w sprawie zaciągnięcia pożyczek długoterminowych i kredytów  
                 długoterminowych;  
            b ) zmian budżetu i zmian w budżecie Miasta – Gminy Stryków na rok 2008; 
 c ) utworzenia i ustalenia regulaminu Parku Miejskiego w Strykowie. 
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10. Interpelacje i zapytania radnych. 
11. Wolne wnioski i sprawy różne.  
12. Przyjęcie protokółu Komisji Uchwał i Wniosków. 
13. Zamknięcie obrad. 

 Przewodniczący Rady wnioskował o przeniesienie punktu 8 proponowanego porządku 
obrad w miejsce punktu 6 i odwrotnie ze względu na późniejsze przybycie zaproszonego 
posła na sejm RP Pana Artura Dunina. 
głosowanie wniosku      14  głosów za  
         0  głosów przeciwnych  
         0  głosów wstrzymujących się  
Burmistrz M-G Stryków Pan Andrzej Jankowski wnioskował o wprowadzenie do porządku 
obrad sesji dwóch projektów uchwał w pkt. 9 d ; e  t.j. : 

1) w sprawie zatwierdzenia do realizacji projektu nr WND-POKL.09.01.02-10-33/08 pt. 
„Chcę się uczyć, czyli cykl zajęć pozalekcyjnych dla uczniów szkoły w Dobrej 
ukierunkowany na rozwój kompetencji kluczowych” złożony w ramach konkursu 
otwartego z Działania 9.1 Wyrównywania szans edukacyjnych i zapewnienie wysokiej 
jakości usług edukacyjnych świadczonych w systemie oświaty, Poddziałania 9.1.2 
Wyrównywania szans edukacyjnych uczniów grup o utrudnionym dostępie do 
edukacji oraz zmniejszenie różnic w jakości usług edukacyjnych, Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki, współfinansowany z Europejskiego Funduszu 
Społecznego i udzielenia pełnomocnictwa Dyrektorowi Szkoły Podstawowej w 
Dobrej do podpisania umowy i zatwierdzania wszystkich dokumentów związanych z 
realizacją wyżej wymienionego projektu a w szczególności w zakresie rozliczeń 
finansowych projektu ; 

Uzasadnienie: szkoła Podstawowa w Dobrej złożyła wniosek o dofinansowanie projektu  
w sprawie wyrównywania szans edukacyjnych uczniów o utrudnionym dostępie do 
edukacji, wniosek został zaakceptowany przez Urząd Marszałkowski w Łodzi – celem 
jego sfinalizowania i pozyskania środków na realizację programu niezbędna jest uchwała 
Rady udzielająca pełnomocnictwa  dyrektorowi szkoły w Dobrej do podpisania umowy na 
realizację tego zadania ; 
2) w  sprawie  wyrażenia opinii dotyczącej projektu uchwały Rady Miejskiej w Głownie  

„w sprawie przekształcenia Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 
w Głownie poprzez likwidację Szpitala Miejskiego w Głownie”. 

Uzasadnienie: Burmistrz Miasta Głowna wystąpił do Rady Miejskiej w Strykowie o 
wydanie opinii w sprawie przekształcenia Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej w Głownie poprzez likwidację Szpitala Miejskiego w Głownie zgodnie z 
projektem uchwały Rady Miejskiej w Głownie. 

głosowanie wniosku               14  głosów za  
        0   głosów przeciwnych  
        0   głosów wstrzymujących się  
Porządek obrad po zmianach: 
1. Otwarcie obrad XXV Sesji Rady Miejskiej w Strykowie i stwierdzenie prawomocności 
obrad.  
2. Powierzenie obowiązków sekretarza obrad jednemu z Wiceprzewodniczących Rady 
Miejskiej w Strykowie. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 
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5. Zatwierdzenie protokółu z XXIV Sesji Rady Miejskiej w Strykowie, która odbyła się w 
dniu 27 sierpnia 2008 r.  
6. Sprawozdanie z działalności w okresie między sesjami Burmistrza Miasta – Gminy 
Stryków.  
7. Sprawozdanie z działalności w okresie między sesjami Przewodniczącego Rady Miejskiej 
w Strykowie i Przewodniczących Komisji Rady Miejskiej. 
8. Informacja na temat opłacalnej ceny skupu owoców dla producentów rolnych. 
9. Podjęcie uchwał w sprawie: 
 a ) zmian w uchwale Nr XX/139/2008 Rady Miejskiej w Strykowie z dnia 29  
                 kwietnia 2008 r. w sprawie zaciągnięcia pożyczek długoterminowych i kredytów  
                 długoterminowych;  
            b ) zmian budżetu i zmian w budżecie Miasta – Gminy Stryków na rok 2008; 
 c ) utworzenia i ustalenia regulaminu Parku Miejskiego w Strykowie. 
  d) wyrażenia opinii dotyczącej projektu uchwały Rady Miejskiej w Głownie „w 
sprawie przekształcenia Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Głownie 
poprzez likwidację Szpitala Miejskiego w Głownie”; 
           e) zatwierdzenia do realizacji projektu nr WND-POKL.09.01.02-10-33/08 pt. „Chcę 
się uczyć, czyli cykl zajęć pozalekcyjnych dla uczniów szkoły w Dobrej ukierunkowany na 
rozwój kompetencji kluczowych” złożony w ramach konkursu otwartego z Działania 9.1 
Wyrównywania szans edukacyjnych i zapewnienie wysokiej jakości usług edukacyjnych 
świadczonych w systemie oświaty, Poddziałania 9.1.2 Wyrównywania szans edukacyjnych 
uczniów grup o utrudnionym dostępie do edukacji oraz zmniejszenie różnic w jakości usług 
edukacyjnych, Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, współfinansowany z Europejskiego 
Funduszu Społecznego i udzielenia pełnomocnictwa Dyrektorowi Szkoły Podstawowej w 
Dobrej do podpisania umowy i zatwierdzania wszystkich dokumentów związanych z 
realizacją wyżej wymienionego projektu a w szczególności w zakresie rozliczeń finansowych 
projektu. 
 10. Interpelacje i zapytania radnych. 
 11. Wolne wnioski i sprawy różne.  
 12. Przyjęcie protokółu Komisji Uchwał i Wniosków. 
 13. Zamknięcie obrad. 
 

 
Na salę obrad przybył radny Wojciech Cichosz. 
 
Ad. 4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 
 
Przewodniczący RM w Strykowie wnioskował o powołanie Komisji Uchwał i Wniosków  
na XXV sesji R M w Strykowie. 
 
Do Komisji uchwał i Wniosków zostali zgłoszeni następujący radni: 
Radna Anna Ślęzak - wyraziła zgodę 
Radny Józef Migdałek – wyraził zgodę 
Radny Karol Lenart - wyraził zgodę  
 
Głosowanie nad powołaniem Komisji Uchwał i Wniosków w w/w składzie 
        15 głosów za  
         0 głosów przeciwnych  
         0 głosów wstrzymujących się  
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Komisja Uchwał i Wniosków została powołana. 
 
Ad. 5. Zatwierdzenie protokołu z XXIV Sesji Rady Miejskiej w Strykowie, która odbyła 
się w dniu 27 sierpnia 2008 r.  
Przewodniczący Rady Paweł Kasica poinformował o wpisach do protokółu, zapytał czy są 
uwagi do protokółu. 
Uwag nie zgłoszono. 
głosowanie nad zatwierdzeniem protokółu z XXIV sesji Rady Miejskiej w Strykowie   
                    15 głosów za  
          0 głosów przeciwnych  
          0 głosów wstrzymujących się  
Protokół z XXIV sesji Rady Miejskiej w Strykowie został zatwierdzony. 
 
 
 
Ad. 6. Sprawozdanie z działalności w okresie między sesjami Przewodniczącego Rady 
Miejskiej w Strykowie i Przewodniczących Komisji Rady Miejskiej. 
 
Przewodniczący Rady Paweł Kasica poinformował, że w okresie od ostatniej sesji 
uczestniczył w pracach Komisji Rolnictwa i bieżących pracach Rady. 
Odczytał podziękowanie Wójta Gminy Gorzkowice za udzieloną pomoc ze strony Gminy 
Stryków. 
W następnej kolejności przewodniczący stałych komisji RM złożyli informacje z przebiegu 
posiedzeń Komisji w okresie między sesjami. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Spraw Gospodarczych i Mienia Komunalnego RM 
radny Grzegorz Kozłowski poinformował, że Komisja odbyła jedno posiedzenie, na którym 
opiniowała projekty uchwał na obecną sesję RM oraz zapoznała się z informacją na temat 
realizacji wniosków przyjętych na posiedzeniach Komisji w I półroczu 2008 r. Komisja 
wskazała także priorytety do projektu budżetu na rok 2009.  
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej RM radny Grzegorz Kuna poinformował, że 
Komisja odbyła trzy posiedzenia, na których to rozpatrywała skargi złożone na Burmistrza M-
G Stryków oraz omawiała Informację z wykonania budżetu Miasta-Gminy Stryków za I 
półrocze 2008 r.  
 
Przewodniczący Komisji Edukacji Publicznej, Kultury, Zdrowia, Sportu, Turystyki i Spraw 
Obywatelskich Rady Miejskiej radny Józef Migdałek poinformował, że Komisja odbyła 
jedno posiedzenie, na którym zajęła się wynikami egzaminów gimnazjalnych i w zakresie 
szkoły podstawowej w roku szkolnym 2007/2008 w placówkach oświatowych Gminy 
Stryków, opiniowała projekt uchwały w sprawie ustanowienia tytułów ,, Honorowy Obywatel 
Gminy Stryków ” i ,,Zasłużony dla Ziemi Strykowskiej oraz ustalenia zasad ich przyznawania 
(realizacja wniosku Komisji z posiedzenia w dniu 7 lipca 2008 r.) oraz wypracowała 
propozycje Komisji do projektu budżetu M-G Stryków na rok 2009. 
Przewodniczący Komisji Edukacji i jednocześnie przewodniczący Gminnej Komisji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Stryków poinformował o zakończeniu 
kolejnej edycji kampanii ,, Zachowaj Trzeźwy Umysł ” w której brali uczniowie szkół z 
terenu Gminy Stryków i odczytał pismo Fundacji ,, Trzeźwy umysł” z siedzibą w Poznaniu  
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będące podziękowaniem za udział w organizowanych w ramach kampanii konkursach. 
Jednocześnie przekazał Burmistrzowi certyfikat Fundacji za udział Gminy w 
przeprowadzonej kampanii. 
 
Przewodniczący Komisji Ładu, Bezpieczeństwa Publicznego i Dróg Publicznych Rady 
Miejskiej poinformował, że Komisja spotkała się raz na posiedzeniu, wysłuchała informacji 
na temat stanu bezpieczeństwa na terenie miasta i gminy Stryków w I półroczu 2008 r. W 
posiedzeniu Komisji udział brali goście zaproszeni t.j. Komendant Komisariatu Policji w 
Strykowie oraz przedstawiciel Komendy Powiatowej Policji w Zgierzu i ustaliła wnioski do 
projektu budżetu M-G Stryków na rok 2009 
 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Planu Miejscowego RM 
radny Czesław Polit poinformował, że Komisja odbyła jedno posiedzenie, na którym 
Komisja wypracowała wnioski do projektu budżetu Miasta-Gminy Stryków na rok następny.  
  
Ad. 7. Sprawozdanie z działalności w okresie między sesjami Burmistrza Miasta-Gminy 
Stryków.  

Burmistrz przedstawił dwa główne tematy, którymi się zajmował: 
Ø Sprawy związane z komunikacją – odbyło się spotkanie i dyskusja z Radą 

Techniczną w Wojewódzkim Zarządzie Dróg dotyczące projektu obwodnicy 
Strykowa, czyli przebudowy drogi wojewódzkiej 708, problem, który powstał do 
rozwiązania to włączenie drogi 708 do drogi krajowej nr 14, Generalna Dyrekcja 
twierdzi, że nie może być włączenia do DK 14, na co się nie zgadza Burmistrz i 
Wojewódzki Zarząd Dróg, chodzi o wyeliminowanie ruchu w obecnym przebiegu 
tej drogi, rozwiązanie problemu z centrum miasta, jest to pomysł do dyskusji, 
Marszałek Województwa zaproponował, że w przyszłości Urząd Marszałkowski 
przekaże środki, a Wojewódzki Zarząd Dróg wybuduje zachodnią obwodnicę 
Strykowa, koło Hotelu 500, ten pomysł jeszcze raz Generalna Dyrekcja ma 
rozważyć i przedstawić rozwiązanie dot. włączenia 708 do DK 14.  

Ø Drugi temat związany był z węzłem północnym Stryków (zjazd z A-1), trwają 
prace projektowe, odbyło się spotkanie projektantów, przedstawicieli GDDKiA z 
zainteresowanymi, Burmistrz powiedział, że ten węzeł powinien być wybudowany 
w pewnej ustalonej kolejności, czyli w pierwszym etapie, a nie jak na dzień 
dzisiejszy słychać w drugim etapie, węzeł jest węzłem komercyjnym dla 
obsłużenia terenów inwestycyjnych, które będą tam zagospodarowane.  

Ø Wykonanie inwestycji, które są zapisane w tegorocznym budżecie, odbyły się dwa 
przetargi, ich efekt odzwierciedla się w programie dzisiejszej sesji, tzn. chodzi o 
uchwały dot. boiska Orlik i przebudowy ulic na Osiedlu Wolność, pierwszy 
przetarg został rozstrzygnięty, zgłosiła się jedna firma, natomiast na Osiedle 
Wolność nikt się nie zgłosił.  

Następnie Burmistrz poprosił, aby Naczelnik Lech Pach przedstawił informacje na temat 
spółki wodnej.  
Pan Pach w imieniu prezesa Gminnej Spółki Wodnej, pana Sobieszczyka zaapelował do 
sołtysów, aby tam, gdzie są urządzenia melioracyjne nasilono działania poboru składek na 
rzecz Gminnej Spółki Wodnej, chodzi o odbudowę rowów, Urząd Marszałkowski daje 
pieniądze, ale wymaga zabezpieczenia procentowego od spółki wodnej, gdy do końca 
listopada br. nie będzie zabezpieczenia trzeba będzie zwrócić pieniądze. Następnie  
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Naczelnik Pach poinformował o zbiórce zużytego sprzętu elektronicznego, która odbędzie 
się 14 października w wyznaczonych miejscach na terenie Gminy, zbiórkę przeprowadzi 
firma Remondis. Pisemna informacja została przekazana sołtysom naszej gminy.  
Burmistrz poinformował, że wpływają podziękowania od Gminy Gorzkowice, na kolejnej 
sesji będą przekazane podziękowania dla poszczególnych sołectw. Burmistrz 
poinformował także o przykrym wydarzeniu, jakie miało miejsce na trenie naszej gminy, 
chodzi o pożar we wsi Wrzask całego siedliska, w wyniku, którego rodzina straciła 
wszystko, rodzinie tej przydzielono mieszkanie zastępcze w budynku użyteczności 
publicznej, chodzi o pomieszczenie dla biblioteki w Dobrej.  
 
Przewodniczący Rady ogłosił przerwę do godz. 11.00 
Po przerwie Przewodniczący Rady zaproponował zmianę w porządku obrad z uwagi na 
opóźnienie przybycia posła Dunina, do czasu przybycia gościa będzie procedowanie 
uchwał.             
 
Ad. 9.  Podjęcie uchwał w sprawie: 
 
a) zmian w uchwale Nr XX/139/2008 Rady Miejskiej w Strykowie z dnia 29 kwietnia 

2008 r. w sprawie zaciągnięcia pożyczek długoterminowych i kredytów 
długoterminowych  

 
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że przedkładany projekt uchwały posiada 
pozytywną opinię merytorycznej Komisji RM i został przesłany radnym w terminie zgodnym 
ze Statutem. Zapytał czy są uwagi do przedłożonego projektu uchwały? 

Pytań nie zgłoszono.  
       Głosowanie: 14 głosów za 

              0 głosów przeciw  
                                                                                                   0 głosów wstrzymujących się  
Podczas głosowania nieobecny na sali radny Grzegorz Kozłowski.  
 
b) zmian budżetu i zmian w budżecie Miasta-Gminy Stryków na rok 2008  
Burmistrz w kwestii uzupełnienia poinformował, że procedowany projekt uchwały jest 
konsekwencją rozstrzygnięć przetargowych, kwota zabezpieczona na budowę boiska Orlik 
wynosiła 1.34.633 zł, rozstrzygnięcie przetargowe – 1.800 tys. zł, zgłosił się jeden oferent, 
przetarg jest ważny, jeśli chodzi o Osiedle Wolność – całe zadanie przewiduje koszt 4.600 
tys. zł, w budżecie roku 2008 zabezpieczono kwotę 750 tys. zł na pewien element tego 
zadania, przetarg mógł się odbyć w momencie uzyskania pozwolenia na budowę, nikt do 
przetargu się nie zgłosił. Burmistrz mówił o rozwiązaniu tej kwestii: można przekazać 
środki z Osiedla Wolność przekazać na budowę boiska, a w budżecie na rok 2009 
zabezpieczyć wyższą kwotę na Osiedle Wolność i na początku roku ogłosić przetarg tuż 
po uchwaleniu budżetu, drugie rozwiązanie to rezygnacja z budowy boiska, utrata dotacji, 
ogłoszenie drugiego przetargu na Osiedle Wolność, nie ma pewności, że pojawi się 
oferent, może się zdarzyć, żen obu zadań nie wykonamy do końca roku – mówił 
Burmistrz.  
 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że przedkładany projekt uchwały posiada 
pozytywną opinię merytorycznej Komisji RM i został przesłany radnym w terminie zgodnym 
ze Statutem. Zapytał czy są uwagi do przedłożonego projektu uchwały? 

Pytań nie zgłoszono.  
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        Głosowanie: 15 głosów za 
                               0 głosów przeciw 
                                  0 głosów wstrzymujących się  
 
c) utworzenia i ustalenia Parku Miejskiego w Strykowie  

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że przedkładany projekt uchwały posiada 
pozytywną opinię merytorycznej Komisji RM i został przesłany radnym w terminie zgodnym 
ze Statutem. Zapytał czy są uwagi do przedłożonego projektu uchwały? 
 

Pytań nie zgłoszono.  
        Głosowanie: 15 głosów za 
                                     0 głosów przeciw 
                                0 głosów wstrzymujących się  
 
d)  w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej projektu uchwały Rady Miejskiej w 

Głownie „w sprawie przekształcenia Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej w Głownie poprzez likwidację Szpitala Miejskiego w Głownie”. 

 
Ponieważ uchwała nie była wysłana do radnych z materiałami, pani Sekretarz dokonała 
wprowadzenia: odczytała projekt uchwały, który dotyczy likwidacji Szpitala Miejskiego w 
Głownie, szerokie uzasadnienie to informacja, która była prezentowana na sesji 27 
sierpnia 2008 r. przez dyrektora ZOZ w Głownie.  
 
Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały posiada pozytywną opinię 
merytorycznej Komisji, zapytał czy są pytania do projektu uchwały.  
Pytań nie zgłoszono.  
        Głosowanie: 13 głosów za 
                               0 głosów przeciw 
                             2 głosy wstrzymujące się  

Na obrady XXV sesji Rady Miejskiej przybył zaproszony poseł na sejm pan Artur Dunin. 
Ad. 8. Informacja na temat opłacalnej ceny skupu owoców dla producentów rolnych. 
 
 Celem realizacji powyższego punktu przewodniczący Rady zaprosił posłów na sejm 
RP tj. Pana Leszka Korzeniowskiego – przewodniczącego Sejmowej Komisji Rolnictwa i 
Rozwoju Wsi oraz członka tej Komisji Pana Artura Dunina. 
Na posiedzenie Rady w dniu 29 września b.r. przybył poseł Pan Artur Dunin. 
Pan Artur Dunin podziękował za zaproszenie do udziału w sesji. 
Mówił o tym, że zna doskonale problemy, z jakimi boryka się polskie rolnictwo, a zwłaszcza 
te dotyczące cen skupu dla producentów rolnych. Problem wynika z ceny oferowanej 
rolnikom przez punkty skupu i przetwórnie, które oferują producentom zbyt niskie ceny za 
dostarczane przez rolników wysokiej, jakości produkty. Poseł podkreślił, że są to prywatne 
zakłady przetwórcze i rząd może tylko prosić, namawiać bądź sugerować podwyższenie cen 
skupu. Były w tej sprawie prowadzone rozmowy z przedstawicielami firm skupujących, 
którzy proponowali 0, 16 zł za kilogram owoców. Najwyższa cena, jaką oferowali przetwórcy 
producentom to 0, 23 zł za kilogram owoców. Zdaniem rządu cena dająca satysfakcje nie 
powinna być niższa niż 0, 35 zł za kilogram. 
Poseł przekazał, że Ministerstwo Rolnictwa i Rozwoju Wsi prowadzi rozmowy na szczeblu 
Unii Europejskiej, aby rynek przetwórstwa owoców i warzyw był jednolity.  
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Ministerstwo dążyć będzie do tworzenia grup producenckich. Pan poseł prosił o zadawanie 
pytań również tych niedotyczących tylko spraw rolnictwa. 
W dyskusji głos zabrali: 
Radny Wojciech Cichosz 
mówił o następujących sprawach: 
- czy obecny rząd RP ma jasno sprecyzowaną politykę rolną, czy dba o przyszłość 
zaspokojenia potrzeb biologicznych zwłaszcza wyżywienia ? 
- czy jest panu wiadomo o zaleganiu moszczu w zakładach przetwórczych, który podobno 
pochodzi z ubiegłego roku, kiedy to przymrozki w maju wymroziły wszystkie nieomal plony 
owoców? 
 
Radny Witold Śliwkiewicz 
Przedstawił następujące uwagi i pytania: 
- rząd słabo pracuje nad polskim rolnictwem, wstydzić się należy za taką pracę rządu i 
czekanie tylko na pomoc Unii; 
- niskich cenach skupu owoców w roku bieżącym (truskawki, wiśnie, porzeczki) jak również 
o niskich cenach skupu innych produktów rolnych – mleka i zboża. Radny powoływał się na 
publikację w gazecie rolniczej oraz na przedstawione w niej kalkulacje opłacalności produkcji 
i pytał jak ma przeżyć wiejska polska rodzina, kiedy drożeje wszystko: energia, nawozy, 
woda; 
- niskich dotacjach z budżetu Unii Europejskiej – tylko 63% przy płaceniu wysokich składek 
gdzie inne kraje takie jak Niemcy, Irlandia otrzymują 90 % dofinansowania. 
- prywatyzowane są szpitale, co utrudni dostęp do służby zdrowia. 
- zdaniem radnego czas na budowanie elektrowni atomowych. 
- radny apelował do pana posła o lepszą pracę rządu – należy szybko robić reformę rolnictwa; 
- niepotrzebnym Senacie oraz jednostce samorządowej takiej jak powiat- zdaniem radnego 
należy zlikwidować; 
- ograniczyć należy ilość wybieranych posłów o połowę. 
- ile szkół wybudowano a ile zlikwidowano, ile szpitali wybudowano – ile zlikwidowano? 
- czy lasy polskie będą prywatyzowane? 
- jak to jest, że szpitale publiczne przynoszą długi, a niepubliczne dają zyski? 
- ceny jabłek przemysłowych w Niemczech wynoszą 0, 35 zł za kilogram u nas 0, 15 zł  
- należy wprowadzić kontraktacje, która zapewni rolnikom, że kupione zostaną od nich 
wyprodukowane dobra. 
- ile agencji będzie zlikwidowanych i jakie, co stanie się z gruntami tych agencji? 
- co rząd myśli o wypłacie odszkodowań? 
 
Radny Andrzej Pożarlik 
Pytał Pana Dunina, czy wie ile czasu pacjent oczekuje na wizytę u lekarza specjalisty? Dodał, 
że minimum pół roku, co dla ludzi cierpiących na raka jest skazaniem na śmierć. Dlaczego tak 
długo trwa reforma służby zdrowia? Należy zmienić system w służbie zdrowia, ale cały czas 
widać grupę interesów m.in. koncernów farmaceutycznych, lekarzy. Należy to przeciąć i 
zreformować. 
Zdaniem radnego niepotrzebnym tworem są powiaty – zlikwidować. 
Radny pytał posła czy jest za prywatyzacją lasów państwowych? 
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Radny Grzegorz Kuna  
Przypomniał o tym, że 4 lata temu to Polacy decydowali w głosowaniu o tym, że chcemy być 
w Unii i w tej chwili wiele decyzji nie zależy od rządu polskiego tylko od wcześniej 
zawartych umów i porozumień. Radny zwrócił się z prośbą do Pana posła o złożenie 
interpelacji bądź zapytania do ministra rolnictwa, kiedy zostaną wprowadzone cła na zboża 
sprowadzane z Ukrainy. Taką decyzję można było podjąć szybciej, a nie czekać na listopad. 
Wszyscy przecież wiedzą  jaka jest cena zbóż, a jakie są ceny produktów kupowanych w 
sklepach i piekarniach. Jako parlamentarzyści jesteście od tego, aby wpływać na rząd, a 
jednocześnie bronić interesów Polski w Unii, bo wszystkie stare państwa bronią przede 
wszystkim swoich interesów w Unii Europejskiej i swoich rolników? 
Radny mówił o polityce monetarnej, gdzie złotówka jest coraz silniejsza, premier mówi o 
wprowadzeniu za trzy lata euro, jako waluty tylko, jakim kosztem? Mleko, które było 
podstawą bytu wielu gospodarstw i dawało dochody – stanął jego eksport. 
Radny poruszył temat budowy szybkiej kolei i nawiązał do wypowiedzi ministra Grabarczyka 
– uważa ją za kłamliwą, ponieważ z artykułu w dzienniku Łódzkim wypowiada się, że został 
zobowiązany do wykonania studium wykonalności szybkiej kolei, gdzie takie studium istnieje 
wykonane w 2005 roku. W ostatnim czasie w Łodzi odbyła się konferencja w sprawie 
budowy szybkiej kolei i zdaniem radnego nie może być tak, żeby z gminy Stryków, przez 
którą ma przebiegać kolej nikt z władz samorządowych nie został zaproszony. 
Temat nowego lotniska, które ma powstać między Łodzią a Warszawą linia przebiegu tej 
kolei jest wyrysowana zupełnie gdzie indziej. Chcemy mieć bieżące wiadomości w tej 
sprawie, co mamy zrobić, bo nam zarezerwowano tereny na cele budowy i nie wiemy, kiedy 
to będzie realizowane. 
 
Radny Czesław Polit 
Zadał następujące pytania: 
- co dalej z programem zwalczania choroby Aujeszkyego – podobno brak jest pieniędzy na- u 
świń, czy program będzie kontynuowany, czy będzie można eksportować żywiec? 
- społeczeństwo jest niedoinformowane- na bieżąco powinna być prowadzona informacja, jaki 
jest potencjał polskiego rolnictwa. W ,,starej” piętnastce wszyscy wiedzą czym jest polskie 
rolnictwo i jaka jest jego jakość. Radny mówił o tym, że rolnictwo na świecie jest dotowane, 
o czym wszyscy wiedzą – radny podał przykłady, w jakich krajach są takie dotacje.  
- radny mówił o wysokich i szybko zmieniających się wzrostach cen nawozów sztucznych, o 
czym się nie informuje społeczeństwa – wiedzą tylko rolnicy. 
 
Przewodniczący Rady Paweł Kasica  
- apelował o przyspieszenie prac nad ustawami niezbędnym do szybkiej budowy autostrad w 
kierunku Warszawy jak również w kierunku północ-południe, a w związku z tym 
przystąpienie do budowy węzła komunikacyjnego na A 1 w kierunku północnym od 
Strykowa, co pozwoli na zjazd w kierunku drogi Nr 14 i odciążenie miasta Strykowa z ruchu. 
Radny Karol Lenart 
Wyraził swoje zadowolenie z przyjazdu pana posła. 
Mówił o następujących sprawach: 
- czy komisja rolnictwa wie, jeżeli nie wie to proszę przekazać, jakie są obecnie ceny 
nawozów np. polifoski – 280 zł/100 kg, fosforan amonu – 340 zł/100 kg, przy czym cena żyta 
za 1 tonę to tylko 350-370 zł - jaka to proporcja? Za tonę sprzedanego żyta można kupić 100 
kg nawozu. 
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Zdaniem radnego sytuacja w rolnictwie jest ogólnie zła, akurat na terenie gminy Stryków 
rolnicy egzystują, bo mają możliwość dorobienia ze względu na powstałe zakłady. Jak tak 
dalej będzie to zmniejszy się ilość gospodarstw rolnych? 
 
Pan poseł Artur Dunin podziękował za zadane pytania, za polemikę i odniósł się do uwag i 
zadanych w trakcie dyskusji przez radnych pytań i powiedział, że: 
- polityka rolna jest złożonym systemem rządzenia gdzie z jednej strony stoi ktoś, kto musi 
dbać o sprawy całego społeczeństwa i rozwiązywać jego problemy z drugiej strony minister 
rolnictwa, który zajmuje się tylko i wyłącznie samym rolnictwem. Na każde posiedzenie 
sejmu dostarczane są materiały z komisji rolnictwa – w tym, miejscu pan poseł polecił 
internetową stronę sejmową Komisji Rolnictwa gdzie na bieżąco można śledzić jej prace. 
Rząd jest ograniczony pewnymi działaniami, ponieważ po wstąpieniu do Unii, pewne 
rozwiązania zostały już przyjęte przez poprzednie rządy i muszą funkcjonować. 
Żaden kraj nie jest w stanie się sam wyżywić tylko i wyłącznie z własnych produktów, 
ponieważ ograniczenia unijne wynegocjowane przez poszczególne rządy ograniczają własną 
produkcję i narzucają pewien rygor na poszczególne produkcje. Są obligatoryjne wysokości 
produkcji, zasiewów, zbiorów. 
Zdaniem posła rząd nie pracuje słabo, a nawet źle, ponieważ w najbliższym czasie w miesiącu 
październiku 2008 r. w sejmie będzie procesowanych około 150 ustaw, które mają poprawić 
standard życia i byt mieszkańców naszego kraju.  
- szpitale – jest już dużo prywatnych, dostępne są dla wszystkich chcących się leczyć. 
Szpitale te mają podpisane z NIZ. Porozumienia i w ramach porozumień świadczą usługi 
zdrowotne. Dziś funkcjonująca ustawa zdrowotna dopuszcza prywatyzowanie szpitali w 
całości bez udziału samorządów, chcemy jednak, aby prywatyzacja odbywała się z udziałem 
samorządu marszałka. 
- oświata – sejm nie może myśleć tylko, co będzie jutro, ale również musi dbać o to, co będzie 
za lat dziesięć również. 
- rolnictwo – abyście byli państwo – rolnicy – godnie reprezentowani w parlamencie 
europejskim, na obsługę prawną, na logistykę przeznaczone zostało 5 milionów złotych z 
budżetu państwa. Komisja rolnictwa, oprócz budżetowej jest jedna z komisji, która spotyka 
się najczęściej, najwięcej pracuje. 
- co do ograniczenia liczby posłów- przypomnę, że już jakiś czas temu Platforma 
Obywatelska złożyła projekt do marszałka w sprawie likwidacji senatu, zmniejszenia liczby 
posłów jak również likwidacji finansowania partii politycznych z budżetu państwa – ten krok 
się jednak nie powiódł. Koalicjant Platformy nie wyraził na to zgody. 
- cła na zboża, była dyskusja na ostatnim posiedzeniu Komisji, nie tylko na temat Ukrainy, ale 
też Węgier, Czech oraz krajów spoza Unii Europejskiej. Rozmawiamy na temat cen skupu 
zbóż, które są. w tej chwili nieopłacalne. Na kolejnym najbliższym posiedzeniu Komisji temat 
ten będzie również rozpatrywany. Możemy tylko namawiać podmioty, które zajmują się 
skupem zbóż do wyższych cen skupu. Czasami wręcz używamy małych szantaży, że wnioski 
składane o dotacje dla podmiotów nie będą rozpatrywane. 
- rynek pieniężny – rząd Donalda Tuska cieszy się z ,,mocnej ” złotówki bo można kupić 
więcej rzeczy za granicą, natomiast jest gorzej w drugą stronę. W przypadku zrównoważenia 
euro i złotówki mam nadzieję, że będzie w miarę realna gospodarka kraju w obrocie 
wewnętrznym i zewnętrznym. We wszystkich krajach Europy do tej pory nie było łatwe 
przejście na walutę euro. 
- szybka kolej – postaram się przekazać te informacje - decyzje w tej sprawie muszą zapaść 
jak najszybciej, ponieważ jednym z transportów, jakie muszą być dostępne do EURO 2012  
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muszą być koleje. Mam nadzieję, że pan minister Grabarczyk takie rozwiązania przedstawi 
niebawem. W imieniu pana ministra Grabarczyka przepraszam za niedopatrzenie, że 
burmistrz Strykowa nie został zaproszony do udziału w konferencji na ten temat. 
- program zwalczania choroby Aujeszkyego – w tej chwili przedstawiliśmy propozycję 
rządowi w sprawie zabezpieczenia 150 milionów złotych w budżecie na rok przyszły na 
zabezpieczenie finansowe tego programu. 
- autostrady – w przyszłym roku prawdopodobnie rozpocznie się budowa 480 kilometrów 
autostrad; 
- szkoły i szpitale: przy mniejszej ilości dzieci szkoły są zamykane tak jak np. w Wieruszowie 
(15 osób na całą szkołę), nie ma możliwości finansowania i funkcjonowania takich zespołów, 
co do szpitali to zapewniam państwa, że w szpitalach prywatnych zabiegi też są darmowe i 
nic nie zmienia się w zasadach ich funkcjonowania. NFZ podpisuje porozumienie z każdym 
szpitalem, który zgłosi się do kontraktu. Gdyby dyrektorzy szpitali lepiej gospodarowali tymi 
środkami, bardziej odpowiedzialnie byłoby lepsze funkcjonowanie tych placówek. Dziś pani 
minister Kopacz odwiedza Łódź. Rząd pana Tuska i pani minister są zdeterminowani do tego, 
aby szpitale wyciągnąć z zadłużenia, bo dzisiaj to jest największym problemem. Są 
przygotowane rozporządzenia, ustawy, które mają doprowadzić do pomocy wyjścia z sytuacji 
kryzysowej. Słyszę jednak, że każda ustawa, którą przygotuje pani minister Ewa Kopacz 
zostanie zawetowana przez prezydenta no to jak ma wyglądać współpraca i wyjście z 
kryzysu?  
- lasy państwowe- pan minister Schetyna i pan minister rolnictwa bardzo mocno dyskutują, co 
zrobić z lasami państwowymi. Otrzymałem pismo od przedsiębiorstw, które wykorzystują 
drewno, gdzie wyrażają swoje oburzenie zachowaniem dyrektorów, zarządów lasów 
państwowych, co do kierunku prowadzonej polityki, którzy tak naprawdę są monopolistami 
sprzedając drewno okrągłe. Dzisiaj nie ma decyzji odnośnie kształtu dla lasów państwowych. 
Co do prywatyzacji lasów państwowych mam wątpliwości: z jednej strony własnością 
prywatną można lepiej zarządzać – czy jednak wszystko prywatyzować- parki, ośrodki 
powinny zostać w rękach państwa? Zanim jednak do tego dojdzie musi być przygotowana 
dobra ustawa o gospodarce lasami państwowymi. 
- odszkodowania – tak, państwo chce uczynić zadośćuczynienie ludziom, którym zostały 
odebrane majątki, lecz to nie będzie tak jak w ustawie – wywłaszczenie za godnym 
odszkodowaniem, lecz zgodne z wyceną.  
- budowa zakładów pracy – rząd nie jest od budowy zakładów pracy, te czasy się skończyły. 
Rząd zachęca potencjalnych inwestorów do inwestowania i budowania zakładów pracy. 
Świetnym przykładem na państwa terenie jest pan burmistrz, któremu udało się ściągnąć 
wielu inwestorów. 
- agencje rolne- trwa debata, odwołany został prezes agencji ( członek Platformy), ponieważ 
nie spełniał wymogów pana premiera odnośnie sprzedaży gruntów, bo chodzi o to, aby grunty 
te jak najszybciej trafiły do rolników i były zagospodarowane, a nie leżały, jako nieużytki. 
Mam nadzieję, że grunty te jak najszybciej trafia do samorządów, bo to państwo wiecie jak je 
wykorzystać najlepiej. 
Pan poseł podziękował jeszcze raz za zaproszenie do udziału w posiedzeniu Rady i stwierdził, 
że jest gotów odpowiedzieć na pytania, które nie padły dziś na sali, ale mogą być przekazane 
pisemnie do biura poselskiego. 
Pan Andrzej Jankowski Burmistrz Miasta-Gminy Stryków podziękował panu posłowi 
Arturowi Duninowi i podkreślił, że poseł ma częsty kontakt z Gminą i aktywnie uczestniczy 
w jej życiu. 
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Ad. 9.  
   
e)  w sprawie zatwierdzenia do realizacji projektu nr WND-POKL.09.01.02-10-

33/08 pt. „Chcę się uczyć, czyli cykl zajęć pozalekcyjnych dla uczniów szkoły w 
Dobrej ukierunkowany na rozwój kompetencji kluczowych” złożony w ramach 
konkursu otwartego z Działania 9.1 Wyrównywania szans edukacyjnych i 
zapewnienie wysokiej jakości usług edukacyjnych świadczonych w systemie 
oświaty, Poddziałania 9.1.2 Wyrównywania szans edukacyjnych uczniów grup o 
utrudnionym dostępie do edukacji oraz zmniejszenie różnic w jakości usług 
edukacyjnych, Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, współfinansowany z 
Europejskiego Funduszu Społecznego i udzielenia pełnomocnictwa Dyrektorowi 
Szkoły Podstawowej w Dobrej do podpisania umowy i zatwierdzania wszystkich 
dokumentów związanych z realizacją wyżej wymienionego projektu a w 
szczególności w zakresie rozliczeń finansowych projektu. 

 
Burmistrz zgłosił autopoprawkę do projektu uchwały i poprosił o wykreślenie danych 
osobowych pani dyrektor.  
Następnie pani dyrektor Sz. P. w Dobrej Małgorzata Wielgus poinformowała, że w 
kwietniu tego roku szkoła opracowała i złożyła projekt w ramach otwartego konkursu, 
którego celem jest podnoszenie poziomu kształcenia, wyrównywanie szans uczniów 
terenów wiejskich. Projekt otrzymała pozytywna ocenę formalna i merytoryczną i przyjęty 
został do dofinansowania przez Zarząd Województwa Łódzkiego, kwota dofinansowania 
wynosi 93.576 zł, w pełni finansowane przez Europejski Fundusz społeczny, zero wkładu 
własnego, – czyli z Urzędu Miasta-Gminy Stryków, jednym z warunków podpisania 
umowy jest podjęcie uchwały przez Radę Miejską w sprawie zatwierdzenia projektu do 
realizacji oraz udzielenia pełnomocnictwa dyrektorowi placówki do podpisania umowy. 
Radny Andrzej Pożarlik powiedział, że radni cieszą się, że jest tak operatywny dyrektor na 
terenie Gminy Stryków, szkoda, że tylko jeden.  
Radny Śliwkiewicz także wyraził zadowolenie, że pani dyrektor jest operatywna i dba o 
rozwój dzieci, ale pani dyrektor Piórkowska z Zespołu Szkół Nr 2 w Bratoszewicach także 
otrzymała pieniądze na edukacje medialną.  
Radny Józef Migdałek powiedział, że szkoły na naszym terenie biorą udział w wielu 
konkursach, jednak ze względu na dużą ilość wniosków nie wszystkie szkoły otrzymują 
środki, radni się cieszą, że są dyrektorzy, którzy wykorzystują szansę, są operatywni.  
 
Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały posiada pozytywną opinię 
merytorycznej Komisji, zapytał czy są pytania do projektu uchwały.  
Pytań nie zgłoszono.  
Głosowanie: 14 głosów za 
                       0 głosów przeciw 
                       0 głosów wstrzymujących się       
Nieobecny podczas głosowania radny Grzegorz Kuna. 

 
 Ad. 10. Interpelacje i zapytania radnych. 
Radny Grzegorz Kozłowski 
1) na ulicy Kolejowej w Strykowie proszę przyjrzeć się spływowi wód koło posesji Pana 
Sołtysiaka – przy opadach tzw. nawalnych powoduje zalewanie posesji. Proszę o interwencję. 

 



13 
 
 
Radny Mirosław Kucharski 

1) kto płaci za wodę, którą firma Kirchner pobiera w straży, czy jest jakaś umowa 
między Gminą a zakładem gospodarki komunalnej, kto prowadzi rachubę tych beczek, 
które wyjeżdżają ze straży  

2) czy nie można uzupełnić oznakowania poziomego na skrzyżowaniu Sienkiewicza i 
Jana Pawła, gdzie po budowie kanalizacji została położona nowa nawierzchnia 
asfaltowa i nie uzupełniono oznakowania poziomego. Wszyscy kierujący powinni 
zbliżając się do skrzyżowania zachować szczególną ostrożność, ale nie zaszkodziłoby 
żeby te pasy przypominały, że to jest skrzyżowanie. Tam przechodzi bardzo dużo 
ludzi na cmentarz, dzieci do szkoły. 

3) składam wniosek do komisji Uchwał i Wniosków i proszę o wstrzymanie sprzedaży 
działek 15/8 i 15/9 do czasu wyjaśnienia skargi złożonej przez pana Bogdana 
Sitnickiego mieszkańca Strykowa. 

Pan Andrzej Jankowski Burmistrz Miasta-Gminy Stryków udzielił następujących 
odpowiedzi: 
Ad. 1) Burmistrz przyjął wniosek radnego Kozłowskiego do realizacji 
Ad 2) Burmistrz przyjął wniosek radnego Kucharskiego do realizacji 
Ad 3) odpowiedzi udzieli pan dyrektor ZGKiM Pan Długołęcki: 
Firma potrzebuje wodę czystą do czyszczenia położonej już nawierzchni, w straży jest 
ewidencja i pobór jest tam wpisywany. Była już wystawiona jedna faktura na 2 tys. złotych. 
Ad 4) nie rozumiem wniosku, ponieważ nie ma on związku ze skargą złożoną przez pana 
Sitnickiego. 
 
Radny Mirosław Kucharski 
Tej wody jest bardzo dużo kilkanaście beczek dziennie, ja tam mieszkam i obserwuję. Jeśli 
chodzi o ostatnią moją sprawę o wstrzymanie przez Radę sprzedaży działek, uważam, że jest 
związek, ponieważ nie wiadomo jak ta skarga zostanie rozpatrzona przez naszą Komisję 
Rewizyjną i być może Komisja zawnioskuje do Rady o to, żeby Panu Sitnickiemu zamienić 
jego działki zajęte przez obwodnice południową Strykowa na te dwie, które są w tej chwili 
przeznaczone do sprzedaży. Jeżeli zostaną sprzedane to już nie będzie, na co zamienić. 
 
Pan Andrzej Jankowski Burmistrz Miasta-Gminy Stryków udzielił odpowiedzi: 
W jaki sposób skarga zostanie rozpatrzona to jest jedna sprawa, nawet gdyby Pan Sitnicki 
mógł skorzystać z takiej możliwości zamiany, zawsze jest tak, że to gmina wskazuje działki, 
na które może być dokonana zamiana, a nie odwrotnie, żeby Pan Sitnicki mówił, że tę działkę 
chce, a nie żadną inną. Na tym polega różnica. Pragnę przypomnieć, że jedna z tych dwóch 
działek to nie jest działka budowlana i na tej działce nie można wybudować budynku 
mieszkalnego. 
 
Radny Włodzimierz Grochocki 
Przypomniał, że składał już wcześniej wniosek o pozalewane studzienki kanalizacyjne w 
pasie drogi wojewódzkiej ul. Kolejowa i Kościuszki poczynając od posesji Nr 54 aż do Nr 39. 
Radny Czesław Polit  
Kolejny raz występuję o oznakowanie na drodze powiatowej wyjazdu z Krucic na Tymiankę 
poprzez namalowanie białej linii poziomej. Nagminnie zdarza się nie przestrzeganie znaku 
 ,, stop ” od strony Krucic. 
Kiedy zostaną wycięte zakrzaczenia na drodze powiatowej w Osse przy parku? 
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Radny Karol Lenart 

1) czy droga Warszewice –Cesarka będzie odbudowana, bo służyła, jako objazd przy 
budowie autostrady – proszę na piśmie o odpowiedź. 

2) Radny pytał, czy dobrze zrozumiał wypowiedź Burmistrza, że na tym etapie 
przebudowy drogi  nr 708 nie będzie włączenia jej do drogi Nr 14 ( ul. Brzezińskiej ) 

3) czy jest już opracowany regulamin odznaczenia ,, Zasłużony dla Ziemi Strykowskiej ” 
i ,,Honorowy Obywatel Strykowa ” ? 

 
Ad. 2) Burmistrz odpowiedział, że problem polega na tym, że Generalna Dyrekcja wyraża 
zgodę na wybudowanie wiaduktu i od strony Brzezin i Ozorkowa nie byłoby włączenia do 
drogi krajowej. Burmistrz oświadczył, że będzie zabiegał o to, aby było takie włączenie.  
Ad.3) odpowiedzi udzieliła Sekretarz Miasta – Gminy Stryków Pani Anna Sasin i 
powiedziała, że jest w trakcie opracowywania załącznik graficzny, Regulamin ma pozytywną 
opinię Edukacji. Projekt odznaki był przedstawiany na Komisji i jest uzgodniony. 
 
Radny Wojciech Cichosz mówił o tym, że: 

1) Pani sołtys Piłacik po ostatnim pożarze we Wrzasku przekazywała, że były problemy 
z poborem wody z hydrantów. Chciałem zapytać, na jakim etapie jest przegląd 
hydrantów? 

2) Po przeczytaniu artykułu w naszej lokalnej gazecie z początku września, który traktuje 
o rozpoczęciu procesu odszkodowawczego dla poszkodowanych mieszkańców 
Strykowa, którzy domagają się od Generalnej Dyrekcji odszkodowań za straty 
poniesione w wyniku zwiększenia ruchu na drodze. Padło tam sformułowanie, że 
Generalna Dyrekcja chce się wykpić i wciągnąć również w odpowiedzialność gminę 
Stryków. Czy jest szansa, żeby gmina Stryków nie była stroną w tym konflikcie? 

 
Burmistrz odpowiedział: 
Ad1) udział w akcji w jednym czasie brało 10 jednostek – w tym samym czasie nie ma 
możliwości zwiększenia ciśnienia wody w sieci oraz możliwości czerpania wody w jednym 
czasie przez wszystkich. W ostatnim czasie strażacy z Gozdowa w większości własnym 
sumptem odnowili zbiornik przeciwpożarowy w Gozdowie i z tego zbiornika była czerpana 
woda podczas pożaru. 
Radny Kozłowski dodał, że był w nocy na miejscu w hydroforni w Koźlu i hydrofornia była 
w pełnej gotowości wydolna ciśnieniowo, strażacy skorygowali działania i brali wodę z kilku 
ujęć w różnych rejonach. 
Ad2) nie mam takich oficjalnych informacji, że ktoś pozywa gminę Stryków do sądu, także 
generalna dyrekcja takich informacji nie przekazała, natomiast, aby się przygotować między 
innymi do ewentualnego takiego zarzutu lub do spraw związanych z ruchem, bo jeśli 
Generalna Dyrekcja twierdzi, że rozwój gospodarczy Strykowa negatywnie wpływa na 
rozwój sieci drogowej i to powoduje problemy komunikacyjne. W związku z tym odbyłem 
spotkanie z przedstawicielami Politechniki Krakowskiej, która zajmuje się sprawami z 
wyliczeń ruchu na różnego rodzaju drogach różnej kategorii i chcę uzyskać informację, jaki 
jest wpływ pojazdów z kierunku Łodzi i Łowicza, Brzezin i jaki wypływ jest w tym samym 
czasie pojazdów z podmiotów usytuowanych na terenie gminy Stryków, wskazaliśmy na 
mapie gdzie te podmioty są usytuowane. Dzisiaj miała wpłynąć oferta ile za taka pracę będą 
sobie życzyć. Jeżeli pojawi się jakaś kwota to na następnej sesji trzeba będzie znaleźć środki 
oczywiście jeżeli Rada uzna, że opracowanie jest potrzebne. Moim zdaniem będzie potrzebne 
takie opracowanie, aby mieć argumenty w przypadku spraw sądowych.  
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Ad. 11. Wolne wnioski i sprawy różne. 
 
Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu przez Pana Bogdana Sitnickiego. 
Pan Bogdan Sitnicki – mieszkaniec Strykowa na wstępie zapytał, jaki cel miał 
Przewodniczący Rady nie udzielając głosu zainteresowanemu podczas debaty z posłem 
Duninem, dalej pytał, gdzie ma się odbywać dialog społeczny.  
Przewodniczący Rady odpowiedział, że pytania do posła można złożyć pisemnie, debata 
została zakończona, ponieważ pan poseł miał umówione następne spotkania, a dialog 
społeczny ma się odbywać podczas sesji Rady.  
Pan Sitnicki w dalszej wypowiedzi nawiązał do swojego pisma, zapytał czy radni znają 
jego treść, czy znają treść skargi, czy zapoznali się z protokołem z Komisji Rewizyjnej z 
dnia 10 czerwca 2008 r.  
Przewodniczący powiedział, że są to dokumenty jawne i każdy mógł się z nimi zapoznać, 
poprosił pana Sitnickiego o przedstawienie swoich zarzutów do protokołu.  
Pan Sitnicki powiedział, że chodzi mu o sprostowanie protokołu, chce z tego prawa 
skorzystać, ponieważ na stronie 4 tego protokołu - i tu pan Sitnicki zacytował fragment ze 
strony 4 Protokołu Komisji Rewizyjnej z dnia 10 czerwca 2008 r., następnie mówił, że ma 
przed sobą Konstytucję, publikację „Przejrzysty samorząd”, kodeks postępowania 
administracyjnego, pan Sitnicki uważa, że w tym momencie, przy takim ataku trzech osób 
zostały złamane pewne prawa, następnie odczytał przepis z kpa – organy państwowe i 
organy samorządu terytorialnego i inne organy samorządowe są zobowiązane 
przeciwdziałać hamowaniu krytyki i innym działaniom ograniczającym prawo do 
dostarczania informacji do publikacji o znamionach skargi i wniosków. Pan Sitnicki 
powiedział, że składa następną skargę, ponieważ w sprawie Pana Sitnickiego zostały 
złamane następne prawa, ponieważ został zwyczajnie zaatakowany, jako obrońca pana 
Walczaka, który ma więcej praktyki niż on sam, który nie ma żadnego doświadczenia w 
kwestii takich posiedzeń, jest jedynym obywatelem, który tu przychodzi, obserwuje, uczy 
się i słucha i nie musi bronić pana Walczaka, wypowiadając się bronił swojej sprawy, 
zaprotestował przeciwko takiemu obrotowi sprawy, kiedy protokół został jak gdyby 
tendencyjnie zmanipulowany, ugrzeczniony. Można napisać fakty, napisać wypowiedzi 
ludzi w innej kolejności– powiemy, że życie człowieka toczy się na poziomie słów i na 
poziomie emocji - mówił pan Sitnicki. Pan Sitnicki mówił, że zabrał głos na posiedzeniu 
Komisji nie po to, aby bronić pana Walczaka, bo nikt nie mógł go obronić, bo wszyscy go 
atakowali, ale żeby zaprotestować przeciwko wypowiedzi pana Kuny o tak zwanym 
„olewnictwie”, czy „olać” pana Walczaka czy nie „olać”, czy olać skargę. Pan Sitnicki 
usłyszał od dwóch radnych jakiś czas temu, że nie ma żadnego sensu pisać do Rady 
Miejskiej, bo tutaj Pana Sitnickiego „olewają” i pisma, doświadczył tego dzisiaj po 
wypowiedzi pana Burmistrza, który wykazał się arogancją, który mówił, a nie powinien 
tak mówić, że „jeśli my chcemy to wymienimy, to nie od pana zależy, jeśli my chcemy to 
wymienimy taką działkę, to nie zależy od pana, to nie pan stawia warunki”. Pan Sitnicki 
mówił, że na podstawie przeczytanych książek strona sali z radnymi nie jest do zdawania 
dla siebie relacji z różnych kontroli, z różnych osiągnięć i gratulacji wzajemnych, jak to 
miało dzisiaj miejsce, ta strona sali (z radnymi) jest za nasze pieniądze i pracuje dla 
drugiej strony sali, na której oprócz Pana Sitnickiego nie ma nikogo, jest jeszcze pan 
Walczak. Pan Sitnicki powiedział, że nie spotkał człowieka, radnego, który jeśli nie bierze 
ekwiwalentu, żeby tu przychodził z zainteresowania społecznego i dla społecznego 
dialogu. Nawiązując do tematu protestu, skargi i korekty strony 4, pan Sitnicki  
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zaprotestował przeciwko olewnictwu, pan Sitnicki nie chce, żeby olewać pisma, skargi 
pana Walczaka, bo szeroka krytyka jest dobra i ma sens. Następnie odczytał sekwencje 
skierowaną do pana Burmistrza.  
Następie pan Sitnicki powiedział, że na Komisji odbywał się sąd nad panem Walczakiem, 
przyszedł na Komisje i chciał usłyszeć na przykład sześć razy „nie”, gdy Burmistrz 
zaprzeczy poszczególnym, zadanym pytaniom powie „nie” i na tym się sprawa skończy. 
Pan Sitnicki był przerażony po pobycie na tej Komisji, pan Sitnicki twierdzi, że radni, 
samorząd lokalny jest po prostu groźny dla człowieka, może skrzywdzić człowieka, 
ponieważ tam nie ma świadków, nie ma ludzi i można zrobić z człowiekiem, co się chce, 
prawnik staje po stronie radnych i Burmistrza, powinien być także prawnik z urzędu dla 
obywatela, bo nie ma równowagi. Następnie odczytał sekwencję skierowaną do pana 
Walczaka. Później skierował sekwencję do całej grupy działaczy, poprosił o wybaczenie, 
żeby nie rozumieć tego dosłownie, bo w sekwencji są pewne przenośnie i wynik 
przemyśleń pana Sitnickiego. Następnie sam sobie zadał pytanie, jaki związek ma 
sekwencja do protokołu i zacytowane porównanie do „wilków”, ale trzech ludzi 
zaatakowało pana Walczaka, nikt nie stanął w jego obronie, jeżeli pan Przewodniczący 
mówi, żeby Pan Sitnicki nie stawał w obronie Walczaka, więc zapytał gdzie jest. „Ja nie 
mogę stanąć w obronie Walczaka, to jest napomnienie pana Przewodniczącego, następnie 
odsyła mnie do startowania w wyborach Przewodniczący Komisji, odpowiedziałem mu 
prywatnie tak: nie jestem na tyle bezczelny, ponieważ uważam się za nie kompetentnego, 
żeby startować na radnego lub Burmistrza”- mówił Pan Sitnicki.   
Pan Sitnicki powiedział, że ma kolekcję różnych ofert radnych doszłych i niedoszłych, 
kandydatów na burmistrzów, gdzie napisane jest, że wszystko wiedzą jak zrobić między 
innymi strykowski świat, a z drugiej strony, jeżeli wiedzą to chyba można krytykować.  
Pan Sitnicki chciał się odnieść do dzisiejszej debaty z posłem Duninem.  
Przewodniczący zapytał, co ze skargą do protokołu.  
Następnie Pan Sitnicki powiedział, że składa skargę i protest na to, że protokół został 
zmanipulowany, nie było wypowiedzi o dobrym kabarecie, bo to jest zły kabaret, 
samorząd, te wzajemnie składane gratulacje według pana Sitnickiego to rodzaj pastiszu, 
samorząd nie dba, aby przychodzili tu ludzie, przecież dziś najwięcej mówiło się o 
rolnictwie, o nawozach, tak jak by inni ludzie byli gorsi, a co mieliby zrobić na miejscu 
radnych artyści, gdyby mieli … (słowa niezrozumiałe ze względu na inne głosy z sali).  
Przewodniczący poprosił kolejny raz, aby pan Sitnicki odniósł się do skargi. 
Pan Sitnicki powiedział, temat skargi został opisany, a teraz było wyjaśnienie, dlaczego 
została zatajona prawda, bo Pan Sitnicki protestował przeciwko olaniu pism pana 
Walczaka, po usłyszeniu słów „olać Walczaka” to zdenerwował się i powiedział „dość 
olewania” a nie to, że stanął po stronie pana Walczaka, chociaż teraz staje - mówił pan 
Sitnicki.  
Przewodniczący Rady zwrócił się do pana Sitnickiego i powiedział, że jeżeli składa 
skargę, to żeby złożył ją do protokołu. 
  
Radny Witold Śliwkiewicz zwrócił się do pana Sitnickiego i powiedział, że na sali jest 
jeszcze pan sołtys z Anielina oraz to, że można mówić o samorządzie krytycznie i 
pozytywnie. Mówił, że pan Sitnicki mierzy radnych, którzy nie byli na tamtej Komisji. 
 
Następnie głos zabrał pan Bogdan Walczak Przewodniczący Zarządu Osiedla Wschód 
i powiedział, że chciałby wyrazić uznanie dla pana Sitnickiego, że odważył się wystąpić 
przeciwko takiemu gremium, mówił, że obserwując tak spokojnie ma wrażenie, że słucha  
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radia ZET, lub informacji z wyborów na Białorusi, w niczym to nie ujmuje powagi, 
ponieważ tak się ogranicza słowa tam, jak i tu.  
Następnie pan Walczak zwrócił się do pana Burmistrza i powiedział, że na Osiedlu 
Wolność jest wyłączona z ruchu ul. Wczasowa i ul. Legionów, wyłączenie wiąże się z 
ponoszeniem kosztów przez tego, który wnioskuje o wyłączenie, nie pytał, jakie środki 
pozyska gmina, tylko co, ponieważ słyszał o odtworzeniu nawierzchni do stanu 
pierwotnego. Zadał pytanie czy jest podpisane porozumienie, jeżeli jest, to ustnie złożył 
wniosek o udostępnienie kserokopii tego porozumienia.    
Pan Walczak zapytał także:  
Ø czy do Burmistrza dotarła informacja o posiedzeniu Wojewódzkiego Sądu 

administracyjnego, na którym zapadł wyrok w związku z Firmą Exelance, dodał, że na 
temat tego postanowienia administracyjnego, zapytał czy wiadomo Burmistrzowi, że 
takie postępowanie toczy się, czy Burmistrz zna wyniki tego, postępowania, bo pan 
Walczak zna.  

Ø W związku z inicjatywą promowania firm, czy Burmistrz składał w związku z 
otrzymaniem przez Firmę z Tymianki w dniu 11.02.2006 r. tytułu „solidna firma z 
Tymianki”, a związanej ze skargą z dnia 2.06.2008 r. jakieś pewne typowania, poprosił o 
odpowiedź zdecydowaną i konkretną, chodzi o Firmę Exelance, która jako jedyna z 
naszego rejonu zdobyła, – jako producent, nie, jako usługi, czyli to nie jest rozlewnia 
tylko producent, firma działa nie tylko w Strykowie, ale i w innych miastach, a nawet 
swoje produkty wysyła za granicę. Jeszce raz powtórzył pytanie, czy Burmistrz 
występował z jakimś poparciem dla tej firmy.   

Ø Pan Walczak poruszył problem parkingu utwardzonego przy wiadukcie – chodzi o 
niewłaściwe oznakowanie, takie niewłaściwe oznakowanie jest również na ul. 
Stryjkowskiego, to jest profanacja kodeksu drogowego, nadużycie prawa.  

Ø Przypomniał o zebraniu 3 października br. na Osiedlu Wolność, na którym będą 
omawiane sprawy osiedlowe. 

 
Burmistrz poinformował, że udzieli na te pytania pisemnej odpowiedzi. Jeśli chodzi o 
skargę, którą złożył pan Walczak, toczy się postępowanie w związku z tym Burmistrz nie 
wypowiadał się w tym temacie. Burmistrz skierował się z następującą prośbą, aby ci, co 
wyrażają swoje myśli publicznie powtarzali te myśli później, jeśli wyrażają gdzie indziej nie 
tylko na tym polu, aby nie mówili, że dzisiaj „pan kłamie”, a przekazuje się informacje, że ja 
tego nie powiedziałem lub do publicznej wiadomości przekazuje się skargę, a następnie się 
mówi ja tego nie zrobiłem.  
Pan Walczak zarzucił, że Burmistrz uchyla się od odpowiedzi publicznej, oraz, że nie jest 
zainteresowany, aby media poznały publicznie odpowiedzi.  
Pan Walczak następnie zwrócił się do Przewodniczącego Rady i zarzucił mu, że nie 
informuje Rady Miejskiej o tym co jest niedobre, ponieważ Rada otrzymała Postanowienie 
Prokuratury o odmowie wszczęcia postępowania, na które Przewodniczący złożył zażalenie, 
w którym była teza, że „składając zażalenie kieruje się zasadą prawdy materialnej” i zapytał 
Przewodniczącego co oznaczają te słowa.   
Przewodniczący Rady odpowiedział, że odpowie na piśmie na zadane pytanie, zgodnie z 
literą prawa zostało złożone to zażalenie.  
Pan Walczak zarzucił, że Przewodniczący podpisuje się pod jakimiś słowami i nie wie, co 
one oznaczają. Następnie padły słowa pana Walczaka „wstyd, wstyd”.  
Pan Bogdan Sitnicki poinformował w tym momencie, że składa oficjalna skargę na 
zachowanie Przewodniczącego, ponieważ to jest arogancja, jak tak można mówić – pytał,  
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mówił, że „panowie radni mają nas słuchać, my wam za to płacimy, chcemy być wciągnięci 
w zarządzanie jak obywatele tego miasta, mamy do tego wszelkie prawa, nic nie pomaga 
składanie mnóstwa pism i radni ich nie znają, radni w mojej sprawie zabiorą głos i 
absolutnie nie przestudiują tego, a Pan Pożarlik, kiedy zaoferowałem się z całą teką 
dokumentów moich pism powiedział, że się boi, bo nie wypada się spotykać ze mną, ja 
proszę spotkać się ze mną, czy w głosowaniu, na każdym etapie dociekania czy ja mam racje 
czy pan Burmistrz, który działa na moją niekorzyść, chce mieć pewność, że panowie, którzy 
głosujecie znacie sprawę, bo jest to sprawa na przykładzie jednej osoby, jednego faktu, 
jednego odważnego człowieka możecie zobaczyć jak działa ten samorząd, póki tu siedzicie i 
bierzecie ekwiwalenty po tej stronie, nie będziecie wiedzieli jak działa ten samorząd, dopiero 
jak przestaniecie brać ekwiwalenty i będziecie mieli sprawę to zobaczycie jak działa ten 
samorząd, bo długo tu siedzicie panowie”. Pan Sitnicki powiedział, że chce zapoznać 
wszystkich ze swoją skargą wszystkich obecnych, chce, aby przestudiowano dokumenty, bo 
za to radni mają płacone, aby poznali sprawę. Poprosił, aby nie krzyczeć na pana Walczaka, 
bo radni pracują dla wszystkich nas i podatnicy płacą za to posiedzenie.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że każde posiedzenie Komisji Rewizyjnej jest jawne, 
pan Sitnicki może przedstawiać swoje argumenty.  
Pan Sitnicki przypomniał, że złożył skargę. 
Przewodniczący Rady poprosił o jej przekazanie do protokołu.   
 
Radny Witold Śliwkiewicz zwrócił się z pytaniem, czy dwa drzewa przy drodze krajowej 
przy sygnalizacji świetlnej w Bratoszewicach znajdują się w pasie drogowym czy na 
prywatnej działce, jeżeli jest to działka prywatna, to radny poprosił o wydanie stosownej 
decyzji administracyjnej. Następnie radny mówił o punkcie aptecznym w Bratoszewicach – 
obecnie nie ma apteki, zgłaszają się chętni, aby otworzyć aptekę, jednak wymogi i warunki 
do spełnienia są bardzo duże, gminę czeka w przyszłych latach adaptacja ośrodków zdrowia. 
Radny poruszył kwestie wystających pieńków po usuniętych drzewach przy ul. Kolejowej w 
Bratoszewicach i poprosił o interwencję tej sprawie. Złożył wniosek o usunięcie zakrzaczeń 
na drodze w Bratoszewicach między posesją Kaźmierczaka a Romanowicza. Radny mówił, 
że zgłosił się rolnik z Gminy Głowno z zapytaniem, gdzie ma pobierać dopłaty, gdy żona 
jego ma ziemie w Gminie Stryków. 
Przewodniczący Rady poprosił pana Bogdana Sitnickiego, aby podszedł do pań 
protokolantek, aby skonkretyzował treść skargi i się pod nią podpisał. Pani mecenas 
wypowie się jak ma taka skarga wyglądać.  
 
Pan Sitnicki powiedział – „ja się zaczynam tutaj bać, boję się wypowiadać, bo ten samorząd 
jest groźny dla obywatela”. Pozostałe słowa są niezrozumiałe ze względu na podniesione 
głosy z sali. Dalej mówił „panowie nie byli na tej Komisji i nie słyszeli ….  
Przewodniczący Rady jeszcze raz poprosił pana Sitnickiego o złożenie skargi do protokołu.  
Pani mecenas Iwona Urban wyjaśniła, że można złożyć skargę ustnie lub pisemnie, 
zapytała pana Sitnickiego czy składa skargę w formie pisemnej? Powiedziała, że może 
złożyć skargę ustnie, tylko musi być to zaprotokołowane, trzeba sprecyzować ustną skargę, 
na jakie organy, na jakich pracowników, wskazać zaniedbania lub nienależyte wykonanie 
zadania przez te organy, czego skarga dotyczy, musi pan Sitnicki powiedzieć, na co się 
skarży, konkretne zarzuty. Pani mecenas powiedziała, że z całej wypowiedzi pana 
Sitnickiego wynikało bardzo dużo, ale nic, co wymagają przepisy dot. skargi, czego ta 
skarga dotyczy.   
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Pan Sitnicki powiedział, że może sprecyzować, a pani mecenas pomoże w tej kwestii, 
następnie zapytał czy obywatel z tej strony może prawnie postawić wniosek na tej sesji? 
Mecenas zapytała, czy chce złożyć skargę czy wniosek? 
Pan Sitnicki powiedział, że teraz wniosek, a skargi nie wycofuje, złoży skargę na piśmie 
mówił o wniosku: „ponieważ urzędnicy od lat nie potrafią zrozumieć moich skarg, 
zakwalifikować ich, odrzucenia następują, bo jest to jak gdyby nieprawne, wielowątkowe, to 
ja wnioskuję, jako ta strona sali, o to, nie wnioskuje o kontrolę finansową, ani nie wnioskuję 
o kontrolę prawną, ale o kontrolę etyczną, wysokiej klasy specjalistów, którzy zbadają czy 
Burmistrz, na którego składam nieustannie skargi czy zachowuje się etycznie, czy pan 
Przewodniczący zachowuje się etycznie…”.  
Radna Anna Ślęzak poprosiła, jako członek Komisji Uchwał i Wniosków o sprecyzowanie 
przez pana Sitnickiego wniosku w celu jego zapisania.  
Pan Sitnicki powiedział wniosek o następującej treści: „proszę, aby do Urzędu wtargnęła 
etyczna kontrola wyjaśniła czy w tym Urzędzie nie załatwia się, ponieważ panuje niewiedza 
jak gdyby, składam pisma, ale radni nie wiedzą jak się do tego ustosunkować, kontrola 
etyczna tutaj wyjaśniła czy Burmistrz i samorząd postępuje etycznie, bo moim zdaniem nie”.  
 
Radny Czesław Polit zapytał, bo nie wie, o jakie skargi chodzi, nie wiadomo, czy Rada jest 
merytoryczna do ich rozpatrzenia.   
Pan Sitnicki powiedział, że „samorząd nie działa zgodnie z Konstytucją, Burmistrz 
przekręca moje prośby, stosuje matactwo, ja się skarżę na was, to jest moja skarga na 
matactwo.”  
 
Następnie głos zabrał radny Mirosław Kucharski powiedział, że przypomina mu to 
powieść o Robinsonie Crusoe, gdzie było tak, że jak „Kali kraść to dobrze, ale Kalemu kraść 
to nie dobrze”, ta sytuacja jest taka sama, gdzie blokuje się ziemię panu Sitnickiemu i 
kilkudziesięciu innym właścicielom ziemi to jest bardzo dobrze, tak uważa Przewodniczący 
Kuna, ale jak blokują panu Kunie pod szybką kolej to nie jest dobre, chodzi o zamianę 
gruntów, która się należy panu Sitnickiemu lub wypłatę odszkodowanie lub wykup tej ziemi 
– tak przewiduje prawo.  
Przewodniczący Rady poprosił jeszcze raz pana Sitnickiego sformułowanie, czego dotyczy 
skarga i złożenie skargi na piśmie.  
Pan Sitnicki powiedział, że pan radny chce się dowiedzieć, o co chodzi. 
Przewodniczący Rady powiedział, że będzie wyznaczone posiedzenie Komisji Rewizyjnej 
w sprawie pana Sitnickiego, w której sam zainteresowany będzie mógł uczestniczyć, radni. 
 
Pan Sitnicki powiedział, że widział jak działa Komisja Rewizyjna i boi się Komisji 
Rewizyjnej, wie jak włada Komisja Rewizyjna.  
 
Radna Anna Ślęzak poprosiła o zamknięcie tej dyskusji, w której Panu Sitnickiemu chodzi 
o zamianę działek, a ciągle się powtarza Rada jest nie taka jak powinna, radni są nie tacy, że 
nic nie rozumieją, mówiła, że jeżeli chodzi o obrażanie, matactwo, korupcję, na to trzeba 
mieć dowody, będzie posiedzenie Komisji Rewizyjnej, będzie zaproszony pan Sitnicki, 
obecnie to, co pisze pan Sitnicki to są jego opinie, a radna może mieć inną opinię na ten 
temat.  
 
Pan Walczak zwrócił się do radnej Ślezak i powiedział, że obrażać się może, ale w domu, 
każdy ma prawo do wypowiedz i krytyki, a szczególnie do władzy lokalnej, nie wolno  
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nikomu ust zamykać, pani Ślęzak, jako była nauczycielka powinna to pamiętać i więcej tego 
nie robić, każdy ma prawo do wypowiedzi, krytyki w granicach prawa – mówił pan 
Walczak.  
Pani Ślęzak powiedziała „ Pan może wszystkich obrażać, a my Pana nie”?  
 
Przewodniczący Rady poprosił o składanie pozostałych wniosków na piśmie.  
 
Ad. 12. Przyjęcie protokółu Komisji Uchwał i Wniosków. 
 
Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków powołanej na XXV sesji Rady Miejskiej radna 
Anna Ślęzak przedstawiła protokół i odczytała wnioski przyjęte przez KU i W: 
 
1. Rozważyć możliwość wstrzymania sprzedaży działek do czasu wyjaśnienia skargi p. 
Bogdana Sitnickiego( wnioskodawca radny M. Kucharski). 
Przed głosowaniem w/w wniosku zastępca Burmistrza M-G Stryków Pani Bożena Motylińska 
złożyła następujące wyjaśnienie: 

• Przetarg na dwie działki położone między ul. Targową i Wczasową jest już 
przygotowany i do końca roku zostanie rozstrzygnięty. Pani Motylińska powiedziała, 
że jej zdaniem nie ma to związku ze sprawą Pana Sitnickiego, ponieważ Pan Sitnicki 
ma dwie działki, które sąsiadują bezpośrednio z planowaną obwodnicą Strykowa. 
Jedna w części zajmuje teren obwodnicy, druga w części oddzielającej, czyli w pasie 
zieleni przy obwodnicy. Przepis mówi, że odszkodowanie przysługuje, jeżeli na 
skutek wprowadzenia nowego planu zagospodarowania przestrzennego następuje 
zmiana użytkowania, dotychczasowy sposób użytkowania gruntu jest niemożliwy. Nie 
mam przed sobą przepisu, bo nie spodziewałam się, że taka sprawa wypłynie - tylko 
komentuję. 

W poprzedzającym planie zagospodarowania przestrzennego grunty pana Sitnickiego 
były, jako grunty rolne i zieleń parkowa oddzielające Stryków od planowanego pasa 
obwodnicy. 
Przepis mówi, że jeżeli zmiana planu spowodowała niemożliwość użytkowania w 
dotychczasowy sposób wtedy właścicielowi przysługuje odszkodowanie za utracone 
korzyści, które poszkodowany musi wyliczyć i podać, że na skutek wprowadzenia zmiany 
planu poniósł taką szkodę lub nastąpi wymiana gruntów z tym, że żaden przepis nie 
nakłada na gminy konieczności ,, postawienia ” innego gruntu zamiennego. To gmina 
decyduje czy posiada taki grunt i czy może wskazać go, jako ten zamiennik, ale 
oczywiście dopiero po udowodnieniu przez poszkodowanego, że poniósł jakąś szkodę, że 
użytkowanie dotychczasowe stało się niemożliwe. Nie widzę tutaj niemożliwości 
użytkowania w sposób dotychczasowy przez pana Sitnickiego tych gruntów, bo 
faktycznie ten sposób użytkowania nie zmienił się. Jest to sprawa merytorycznie przez 
Burmistrza w sposób ciągły Panu Sitnickiemu wyjaśniana. Oprócz tego Komisja 
Rewizyjna na skutek skargi zajmuje się ta sprawą. Będzie to w dalszym stopniu 
wyjaśniane. Informacyjnie przedstawiam państwu, o co w sprawie chodzi. 
Radny Mirosław Kucharski powiedział, że pani burmistrz interpretuje prawo według 
swojej wiedzy i można powiedzieć tak, że na korzyść urzędu. Natomiast, jeśli chodzi o te 
działki w poprzednim planie zagospodarowania mało tego jeszcze poprzedni właściciel 
przekwalifikował te grunty na grunty pod tereny budowlane. 
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Zastępca Burmistrza M-G Stryków Pani Bożena Motylińska zaprzeczyła i stwierdziła, – 
co nie jest tajemnicą, – że Pan Sitnicki zakupił ten grunt, jako rolny na powiększenie 
gospodarstwa rolnego. Jeżeli pan Sitnicki udostępni Panu akt notarialny to tam jest taki zapis. 
Radny Mirosław Kucharski stwierdził, że to jest oczywiście dobrą wolą gminy i Rady czy ,, 
pójdzie na rękę ” Panu Sitnickiemu bądź nie. 
Zastępca Burmistrza M-G Stryków Pani Bożena Motylińska poddała pod rozwagę 
następującą kwestię: w gminie załóżmy mamy projekty dróg w planie zagospodarowania 
wyznaczone, gdzie te drogi jeszcze nie istnieją tylko zajmują grunty właściciele. Gmina 
posiada załóżmy dziesięć działek wolnych, a teraz niech przyjdzie tych stu czy stu 
pięćdziesięciu właścicieli działek i każdy z nich wskaże jakąś działkę, ponieważ jego grunt 
jest zajęty w planie pod drogę i może sobie życzyć zamiany. Co na to szanowna Rada? 
 
Radny Karol Lenart stwierdził, że czy to jest wniosek merytoryczny czy nie to wypowie się 
Rada. Jeżeli to się przesunie o miesiąc to jest jakaś różnica? 
Pan Bogdan Walczak  
Ponieważ pani burmistrz powiedziała na temat odszkodowań, ale tu nie o to chodzi, a 
powiedzmy o kwestii gromadzenia działek w celu rozwoju gminy. Przecież Urząd, pan 
Burmistrz występujecie z inicjatywami rozwojowymi, gmina ma się rozbudowywać, to proszę 
zajrzeć do art. 225 albo 216 ustawy o nieruchomościach, który mówi o gromadzeniu działek 
na cele rozwojowe. Skąd weźmiecie te działki, chcecie obywatela zostawić przy obwodnicy 
czy na obwodnicy po to, żeby tylko powiedzieć ,,nie”? 
 
Zastępca Burmistrza M-G Stryków Pani Bożena Motylińska 
W taki sposób ustawi się kolejka, bo każdy będzie chciał zamienić grunt. Żaden przepis 
prawa nie nakłada na gminę takiego obowiązku. 
Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków na prośbę prowadzącego obrady odczytała 
jeszcze raz wniosek. 
Na sali obrad brak radnego Zbigniewa Kosa i radnego Grzegorza Kuny. 
 
      Głosowanie wniosku: 1 głosy za  
          9 głosów przeciw  
          3 głosy wstrzymujące się 
 
2. Utrzymywać hydranty gminne w pełnej sprawności ( wnioskodawca radny Cichosz). 
 
Radny Wojciech Cichosz przypomniał, że zabrał głos w punkcie ,,Interpelacje” i tak 
sformułował swoją wypowiedź, aby to było pytanie a nie wniosek. Poprosił o wykreślenie 
wniosku. 
 
3.   Rozważyć możliwość usunięcia dwóch drzew przy drodze Nr 14 w Bratoszewicach 
zasłaniających sygnalizator świetlny( wnioskodawca radny Śliwkiewicz). 
       
      Głosowanie wniosku: 12 głosów za  
            0 głosów przeciwnych  
            1 głos wstrzymujący się 
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4. Wystąpić do PKP o wycięcie krzaków na drodze między posesją p. Kaźmierczaka a 
Romanowicza ( wnioskodawca radny Śliwkiewicz). 
       
               Głosowanie wniosku: 13 głosów za  
          0 głosów przeciwnych  
                     0 głos wstrzymujących się 
 
5. Udostępnić porozumienie w sprawie przywrócenia nawierzchni ul. Legionów  
     i Wczasowej ( pan Bogdan Walczak). 
 
Burmistrz poinformował: ul. Legionów w części, która nie dotyczy realizacji wiaduktu jest 
nieutwardzona. Prowadzę rozmowy z wykonawcą, aby w ramach budowy nowej nawierzchni 
pod wiaduktem dokonać również położenia asfaltu na brakującym odcinku. Czego ma ten 
wniosek dotyczyć? Jak można wybudować wiadukt nad ulicą Legionów, kiedy on przechodzi 
nad ulicą Legionów i jest zmiana biegu tej ulicy? Czy chodzi tylko o to, aby stworzyć 
atmosferę niepewności? Nie ma innej możliwości. Jak możecie zobaczyć państwo w terenie 
jadąc ulicą Legionów do końca, jakie prace należało wykonać w sensie nawiezienia gruntu, 
aby wybudować taki wiadukt? Pytam, którędy miał być zabezpieczony dojazd? 
Porozumienie, proszę bardzo – może być udostępnione. Wykonawca zobowiązał się do 
odtworzenia dróg w przypadku zniszczenia podczas budowy. To dotyczy Warszewic. Tu 
stroną jest Starostwo Powiatowe. 
Pan Bogdan Walczak  
Mamy tutaj efekt prawdomówności. Dojdę do tej sesji i do artykułu prasowego, w którym pan 
wypowiedział się w Expressie, że ulica zostanie przywrócona do stanu pierwotnego zostanie 
nawierzchnia przez wykonawcę zrobiona. Ten artykuł napisała pani Jankiewicz i sądzę, że z  
Panem rozmawiała. Oświadczył pan podczas którejś z sesji wcześniejszych, że te 
nawierzchnie tak na ulicy powiatowej jak i na Legionów zostaną przywrócone do stanu 
pierwotnego i proszę nie robić z tym rabanu z tym związanego. W związku z tym mój 
wniosek – proszę pokazać to porozumienie. Jeżeli Rada nie przegłosuje wniosku, to ja 
wystąpię na piśmie i powołam się na sesje i na artykuł, w którym pan dokładnie mówi.  
Burmistrz powtórzył, że wykonawca zobowiązany jest do odtworzenia w takim stanie 
nawierzchni, w jakim przystąpił do realizacji robót. 
Radny Włodzimierz Grochocki zwrócił się do pana Walczaka i przypomniał, że pan 
Burmistrz mówi o tym, że nawierzchnia będzie odtworzona zarówno teraz jak i w artykule 
prasowym. To znaczy, że kłamie? 
Pan Bogdan Walczak pytał Burmistrza, czy to znaczy, że źle usłyszał, że Burmistrz 
odmawia udostępnienia porozumienia? 
Burmistrz mówił o tym, że w ramach budowy wiaduktu, ulica Legionów otrzyma 
nawierzchnię asfaltową w ramach wykupionego terenu autostrady, a zabiega o to żeby firma 
dokonała położenia asfaltu do momentu, kiedy kończy się asfalt na naszej ulicy i wtedy cały 
ten odcinek byłby asfaltowy. Jeżeli nie uda się porozumieć w tej sprawie będzie odtworzenie 
w takim stanie, w jakim było przed wejściem wykonawcy, czyli ten odcinek od zakończonego 
asfaltu ulicy Legionów od Warszawskiej do wybudowanego odcinka pod wiaduktem będzie 
ulicą nieutwardzoną.  
Pan Bogdan Walczak wycofał swój wniosek i stwierdził, że sprawa się jeszcze bardziej 
zagmatwała.  
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6. Wystąpić do Urzędu Powiatowego o usunięcie drzewa koło posesji p. Kwiatkowskiej w 
Sierżni, które zagraża bezpieczeństwu (wnioskodawca radny Lenart).  
                          Głosowanie wniosku: 13 głosów za  
          0 głosów przeciwnych  
                    0 głos wstrzymujących się 
7. Wystąpić do właścicieli – spadkobierców po Janie Kubickim w Niesułkowie o 
uprzątnięcie terenu na tej posesji. 
 
Radny Lenart uzupełnił swój wniosek i dodał, że jest to posesja, która uległa spaleniu i jest 
tam nieporządek. 
Burmistrz wyjaśnił, że jeżeli wniosek przez Radę zostanie przyjęty, a spadkobierców nie 
będzie stać na uporządkowanie to wykonane zostanie uporządkowanie zastępcze. Nie 
możemy natomiast na prywatnej posesji podjąć działań uporządkowania posesji. 
      Głosowanie wniosku: 13 głosów za  
          0 głosów przeciwnych  
                     0 głos wstrzymujących się 
Salę obrad opuścił radny Lenart. 
Głosowanie protokółu Komisji Uchwał i Wniosków z XXV sesji Rady Miejskiej w 
Strykowie, która odbyła się w dniu 29 września 2008 r: 
       Głosowanie: 12 głosów za  
         0 głosów przeciwnych  
                    0 głos wstrzymujących się 
 
 Z powodu nieobecności na Dożynkach Gminnych we wsi Wrzask Burmistrz M-G 
Stryków Pan Andrzej Jankowski wręczył dyplom dla Pana Wincentego Majchrzaka i jego 
żony, jako rolnikom wyróżniającym się w pracy. 

 
 Przewodniczący Rady Miejskiej w Strykowie poinformował, że Regionalna Izba 
Obrachunkowa w Łodzi pozytywnie zaopiniowała przedłożoną informację z przebiegu 
wykonania budżetu M-G Stryków za I półrocze 2008 r.  
Przewodniczący poinformował, że kolejna sesja Rady Miejskiej w Strykowie odbędzie się w 
połowie miesiąca października 2008 r.  
 
 Ad. 13. Zamknięcie obrad. 
 
 Po wyczerpaniu przyjętego porządku obrad XXV sesji Rady Miejskiej w Strykowie 
prowadzący obrady Przewodniczący Rady Miejskiej o godz. 15.10 dokonał zamknięcia sesji. 
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